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 Kommunstyrelsen 

 2020-11-25 
  

  
  
 

 Utdragsbestyrkande 

 

  
Plats och tid

 
Saxonfongatan 7, Skene, klockan 08.30-19.00.  

Paus klockan 09.30-09.50, 10.50-10.55, 11.50-13.00, 14.20-
14.35. 16.35-17.05.  

Ajournering klockan 17.20-18.20.  

  
Beslutande S Lisa Dahlberg 

 S Jessica Rodén 

 S Anita Lomander 

 S Christopher Thorsson 

 C Leif Sternfeldt §§ 209-221 föredragningsdel, klockan 08.30-

11.50 

 C Pontus Johansson tjänstgör för Leif Sternfeldt §§ 221-239 

föredragningsdel samt §§ 209-239 beslutsdel 

 C Stefan Brunander 

 C Lena Ferm Hansson 

 L Niklas Herneryd 

 M Tomas Johansson 

 M  Ann Iberius Orrvik tjänstgör för Tomas Ekberg §§ 209-222, 

224-239 

 KD Lars-Inge Andersson (KD) tjänstgör för Ann Iberius Orrvik 

(M) § 223 

 M Pär-Erik Johansson tjänstgör för Anders Lindahl (M) §§ 211-
239 

 SD Lennart Svensson tjänstgör för Mattias Krantz 

 SD Glenn Glansin 

 V Arthur Thiry 

 KD Elise Arnell 

   

   

Övriga närvarande  Ej tjänstgörande ersättare 

 S Gunnar Nilsson 

 S Efkan Üstündag 

 S Arvid Eklund 

 S Peter Landgren, klockan 08.30-10.50 

 C Pontus Johansson §§ 209-221 föredragningsdel  

 C Gisella Olsson, klockan 08.30-11.50 

 C Jessica Carlund, klockan 08.30-17.10 

 SD Jarl Krüger 

 V Karin Jageby 

   

   

  Tjänstemän 

  Mats Lilienberg, kommundirektör 

  Ellen Player Pellby, kommunsekreterare 

  Lars Landrö, kanslichef §§ 212-219,  

  Helena Blomqvist, 1:e kommunjurist §§ 212-214 
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  Margit de Boer, hållbarhetsstrateg § 213 

  Karin Hydén, ekonomichef §§ 211, 224-226 

  Anna Holmén, utredare § 217-218 

  Maria Sivedal, utredare §§ 216, 218-219 

  Victoria Bengtsson, samhällsutvecklingschef §§ 228-234 

  Malin Bexell, förvaltningschef samhällsbyggnadsförvalt-
ningen §§ 228-234 

  Alida Marmander, exploateringsingenjör § 228 

  Kristian Johansson, ekonom §§ 225-226 

  Malin Johnson, ekonom §§ 225-226 

  Marita Haglund, verksamhetscontroller §§ 224-226 

  Sanna Nadj, exploateringsingenjör §§ 234 

  Monica Bergsten, miljöstrateg § 231 

  Pelle Pellby, HR-chef § 225 

   

   

  Övriga 

  Anton Oscarsson, näringslivspolitisk rådgivare Svenskt Nä-
ringsliv § 221 

  

 

Utses att justera Tomas Johansson 

  

Justeringens plats och tid Kommunledningskontoret, Kinna, den 1 december 2020 

  

Underskrifter Sekreterare  § 209-239 

  Ellen Player Pellby    

     

 Ordförande    

  Lisa Dahlberg   

     

 Justerande    

 Tomas Johansson  
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 ANSLAG/BEVIS 

 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 

Instans Kommunstyrelsen §§ 209-239 
 
Sammanträdesdatum 2020-11-25 

 
Datum för anslags  

uppsättande 

 

2020-12-01 
 

 

Datum för anslags  

nedtagande 2020-12-23 
 

 

 
Förvaringsplats för 

protokollet

 

Kommunledningskontoret 

 

Underskrift   

                                           Ellen Player Pellby  
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Innehållsförteckning 

  

Förändring av ärendelistan  § 209 

  

Revidering av förbundsordning för Södra Älvsborgs Räddnings-
tjänstförbund  

§ 210 

  
Återkallande av avvecklingsbeslut för Marks Fastighets AB  § 211 

  
Flytt av verksamhet och personal avseende naturvårdslaget  § 212 

  
Kommunalt ungdomsråd  § 213 

  
Svar på motion om tillståndsplikt för tiggeri (M) § 214 

  
Partistöd 2021  § 215 

  
Svar på motion om att förstärka prevention och rehabilitering hos 
våra äldre (L)  

§ 216 

  
Svar på motion om att undvika problem med igensatta rör (M) § 217 

  
Svar på motion om äldreboendegaranti (KD)  § 218 

  
Svar på motion om att starta en fritidsbank (M)  § 219 
  
Information om situationen gällande Covid-19 § 220 

  
Presentation av Svenskt näringslivs ranking av företagsklimatet § 221 
  
Svar på skrivelse från valnämndens presidium till kommunstyrelsen § 222 
  
Svar på skrivelse från överförmyndarnämndens presidium till kom-
munstyrelsen  

§ 223 

  
Uppdrag till äldreomsorgsnämnden om resursplanering § 224 

  
Oktoberrapport för kommunstyrelsen  § 225 

  
Oktoberrapport för Marks kommun § 226 
  

Månadsrapport till kommunstyrelsen angående Lyckeskolan  § 227 
  
Lägenhetsarrende på Vilg 4:7, 4:28 och 4:31  § 228 
  
Ändrade andelar av bostadsformer för kvarteret Folkskolan § 229 
  
Ansökan om planbesked för kvarteret Folkskolan, del av Folkskolan 
15 med flera  

§ 230 

  
Klimatlöften inom Klimat 2030  § 231 
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Förslag till verksamhetsplan för det gemensamma folkhälsoarbetet 
2021 

§ 232 

  
Förslag till markanvisningsavtal för Sätila 4:3 § 233 

  
Förslag till rivning av bostadshus på Hyssna 2:16  § 234 
  

Entledigande och fyllnadsval av ordförande i kommunala pension-
ärsrådet 

§ 235 

  
Entledigande och fyllnadsval av ordförande trygghets- och säker-

hetsrådet 

§ 236 

  

Entledigande och fyllnadsval av ordförande i kommunala funktions-

hinderrådet 

§ 237 

  

Anmälan av delegationsbeslut  § 238 
  

Meddelanden § 239 
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§ 209/2020  

Förändring av ärendelistan  

Kommunstyrelsens beslut 
 
Följande ärenden tillförs ärendelistan:  
 
- Information om situationen gällande Covid-19 
- Entledigande och fyllnadsval av ledamot, ordförande samt ersättare i 
kommunstyrelsens arbetsutskott 
- Entledigande och fyllnadsval av ordförande i kommunala pensionärsrådet 
- Entledigande och fyllnadsval av trygghets- och säkerhetsrådet 
- Entledigande och fyllnadsval av ordförande i kommunala funktionshinder-
rådet 
 
Verksamhetsplan för det ge-mensamma folkhälsoarbetet 2021 utgår. 

Dagens sammanträde 

Ordföranden anmäler följande extra ärenden: 
 
- Information om situationen gällande Covid-19 
- Entledigande och fyllnadsval av ledamot i kommunstyrelsens arbetsutskott 
- Entledigande och fyllnadsval av ordförande i kommunstyrelsens arbetsut-

skott 
- Entledigande och fyllnadsval av ersättare i kommunstyrelsens arbetsut-

skott 
- Entledigande och fyllnadsval av ordförande i kommunala pensionärsrådet 
- Entledigande och fyllnadsval av trygghets- och säkerhetsrådet 
- Entledigande och fyllnadsval av ordförande i kommunala funktionshinder-

rådet 
 
Ordföranden föreslår att verksamhetsplan för det gemensamma folkhälsoar-
betet 2021 utgår.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förändringen av ärendelistan kan antas, och finner att 
så sker.  

________________ 
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§ 210/2020 Dnr 2020-413 106 

Revidering av förbundsordning för Södra Älvsborgs Räddnings-
tjänstförbund  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Revidering av förbundsordning för Södra Älvsborgs räddningstjänstförbund 
fastställs enligt direktionens beslut den 12 juni 2020, § 35.  
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

SÄRF:s direktion och medlemsråd har konstaterat att det finns behov av att 
komplettera befintlig förbundsordning med en bilaga ”Reglemente för med-
lemsrådet”. Utformningen av bilagan har godkänts av direktionen och med-
lemsrådet och har nu infogats i förbundsordningen. I samband med komplet-
teringen har hänvisningar till gällande lagstiftningar uppdaterats. Medlems-
kommunerna ska anta revideringen i respektive fullmäktige senast vid årsskif-
tet.  

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 16 oktober 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 4 november 
2020, § 256, där följande föreslås: 
 
Revidering av förbundsordning för Södra Älvsborgs räddningstjänstförbund 
fastställs enligt direktionens beslut den 12 juni 2020, § 35.  

Dagens sammanträde 

Skydd- och säkerhetschef Matilda Johansson redogör för ärendet.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar eller avslår arbetsutskottets 
förslag, och finner att förslaget antas.  

Expedieras slutligt till: 

Södra Älvsborgs räddningstjänstförbund  

________________ 
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§ 211/2020 Dnr 2016-359 012 

Återkallande av avvecklingsbeslut för Marks Fastighets AB  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktiges beslut 2016-12-19, § 161, med tillägg av kommunfull-
mäktiges beslut 2017-10-26, § 149, som gäller avveckling av Marks Fastig-
hets AB återkallas.  
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Det finns sedan tidigare ett beslut i kommunfullmäktige om avveckling av 
Marks Fastighets AB, men på grund av en konstaterad oljeförorening på fas-
tigheten i Rydal har inte avvecklingen kunnat genomföras. Den information 
som finns kring utredningen och en eventuell sanering av oljeföroreningen 
anger att det kan dröja många år före en avveckling kan genomföras. 
Vid styrelsemöte i Spinnerskan i Mark AB 2020-09-24 beslutades att frågan 
om avvecklingsbeslutet för Marks Fastighets AB ska lyftas till kommunfull-
mäktige med förslaget att avvecklingsbeslutet återkallas. Kommunfullmäktige 
ska tillfrågas före det fattas beslut i verksamheten som är av principiell be-
skaffenhet eller annars av större vikt.  

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 28 september 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 4 november 
2020, § 257, där följande föreslås: 
 
Kommunfullmäktiges beslut 2016-12-19, § 161, med tillägg av kommunfull-
mäktiges beslut 2017-10-26, § 149, som gäller avveckling av Marks Fastig-
hets AB återkallas.  

Dagens sammanträde 

Ekonom Tomas Persson redogör för ärendet.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar eller avslår arbetsutskottets 
förslag, och finner att förslaget antas.  
 
 
________________ 
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§ 212/2020 Dnr 2020-526 003  

Flytt av verksamhet och personal avseende naturvårdslaget 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Naturvårdslaget med dess verksamhet och personal övergår från och med den 
1 januari 2021 från teknik- och serviceförvaltningen till barn- och utbildnings-
nämndens förvaltning. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Från och med den 1 januari 2020 är arbetsmarknadsfrågorna i kommunen 
samlade till barn- och utbildningsnämnden. Kommunfullmäktige beslutade i 
samband härmed att teknik- och service-förvaltningen fortsatt ansvarar för 
utförandet av arbetsmarknadspolitiska insatser i den del som insatsen berör 
naturvårdslagets verksamhet, men verksamheten styrs på uppdrag av barn- 
och utbildningsnämnden. Teknik- och servicenämnden samt barn- och utbild-
ningsnämnden har nu föreslagit att naturvårdslaget helt ska övergå till barn- 
och utbildningsnämnden. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 15 oktober 2020.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 11 november 
2020, § 269, där följande föreslås: 
 
Naturvårdslaget med dess verksamhet och personal övergår från och med den 
1 januari 2021 från teknik- och serviceförvaltningen till barn- och utbildnings-
nämndens förvaltning. 

Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar eller avslår arbetsutskottets 
förslag, och finner att förslaget antas.  

Expedieras slutligt till: 

Barn- och utbildningsnämnden 
Teknik- och servicenämnden 

________________ 
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§ 213/2020 Dnr 2019-326 003 

Kommunalt ungdomsråd  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Något kommunalt ungdomsråd inrättas inte såsom tidigare har beslutats, 
utan ungdomar ska ges delaktighet på annat sätt inom den kommunala verk-
samheten.  
 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda hur kommunen bäst kan höra med 
de unga och ge dem möjlighet att vara delaktiga och kunna påverka frågor 
inom den kommunala verksamheten. Arbetet ska bedrivas så att ungdomar, 
med stöd av kommunen, tar fram upplägget för de ungas delaktighet.  
 
Kommunstyrelsen ska få en återrapport i hur arbetet med ärendet fortgår i 
maj 2021.  
 
Kommunstyrelsens reglemente justeras avseende kommunalt ungdomsråd i 
samband med ordinarie översyn av reglementet. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Kommunfullmäktige har beslutat att kommunen ska inrätta ett ungdomsråd. I 
enlighet med kommunfullmäktiges beslut har kommunstyrelsen arbetat fram 
ett förslag på reglemente för rådet. Förslaget har remitterats till bland annat 
elevråden på samtliga högstadie- och gymnasieskolor i kommunen samt har 
funnits på kommunens webbplats med möjlighet för alla att yttra sig. Fråga är 
hur kommunen bäst kan höra med de unga och ge dem möjlighet att vara 
delaktiga och kunna påverka frågor inom den kommunala verksamheten. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 16 oktober 2020.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 11 november 
2020, § 270, där följande föreslås: 
 
Något kommunalt ungdomsråd inrättas inte såsom tidigare har beslutats, 
utan ungdomar ska ges delaktighet på annat sätt inom den kommunala verk-
samheten.  
 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda hur kommunen bäst kan höra med 
de unga och ge dem möjlighet att vara delaktiga och kunna påverka frågor 
inom den kommunala verksamheten. Arbetet ska bedrivas så att ungdomar, 
med stöd av kommunen, tar fram upplägget för de ungas delaktighet. 

Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist Helena Blomqvist och hållbarhetsstrateg Margit de Boer re-
dogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras.  
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Ledamöternas förslag till beslut 

Anita Lomander (S), Lena Ferm Hansson (C), Tomas Johansson (M), Jessica 
Rodén (S) och Pär-Erik Johansson (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  
 
Arthur Thiry (V) föreslår att kommunstyrelsen ska få en återrapport i hur ar-
betet med ärendet fortgår i maj 2021.  
Tomas Johansson (M) föreslår att kommunstyrelsens reglemente justeras av-
seende kommunalt ungdomsråd i samband med ordinarie översyn av regle-
mentet.  

Beslutsgång 

Ordföranden sammanfattar diskussionen och konstaterar att det finns tre för-
slag; arbetsutskottets förslag, Arthur Thirys (V) tilläggsförslag. 
 
Beslutsgång 1 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar eller avslår arbetsutskottets 
förslag, och finner att förslaget antas. 
 
Beslutsgång 2 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar eller avslår Arthur Thirys (V) 
tilläggsförslag, och finner att förslaget antas. 
 
Beslutsgång 3 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar eller avslår Tomas Johanssons 
(M) tilläggsförslag, och finner att förslaget antas 

Expedieras slutligt till: 

De som svarat på remissen 

________________ 
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§ 214/2020 Dnr 2019-675 003  

Svar på motion om tillståndsplikt för tiggeri (M) 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Det är inte motiverat att införa tillståndsplikt för tiggeri, då det genom de lo-
kala ordningsföreskrifterna enbart skulle träffa platser där tiggeri inte före-
kommer eller endast i ringa omfattning.  
 
Motionen avslås. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 
Reservation 
Tomas Johansson (M), Ann Iberius Orrvik (M) och Pär-Erik Johansson (M) re-
serverar sig till förmån för arbetsutskottets förslag. 

Ärendet 

Tomas Ekberg (M) och Tomas Johansson (M) har den 12 september 2019 
lämnat en motion om att Marks kommun ska införa tillståndsplikt för tiggeri.  

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 19 oktober 2020.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 11 november 
2020, § 271, där följande föreslås: 
 
Det är inte motiverat att införa tillståndsplikt för tiggeri, då det genom de lo-
kala ordningsföreskrifterna enbart skulle träffa platser där tiggeri inte före-
kommer eller endast i ringa omfattning.  
 
Motionen anses härmed besvarad. 

Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Christopher Thorsson (S) föreslår, med instämmande av Arthur Thiry (V), att 
det inte är motiverat att införa tillståndsplikt för tiggeri, då det genom de lo-
kala ordningsföreskrifterna enbart skulle träffa platser där tiggeri inte före-
kommer eller endast i ringa omfattning.  
 
Motionen avslås. 
 
Tomas Johansson (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Christopher Thorssons (S) 
förslag, och finner att kommunstyrelsen antar Christopher Thorssons (S) för-
slag.  
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Reservation 
Tomas Johansson (M), Ann Iberius Orrvik (M) och Pär-Erik Johansson (M) re-
serverar sig till förmån för arbetsutskottets förslag.  

Expedieras slutligt till: 

Motionärerna 

________________ 
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§ 215/2020 Dnr 2020-144 104 

Partistöd 2021  

Kommunstyrelsens beslut 
 
En påminnelse omgående skickas till Sverigedemokraterna med uppmaning 
att komplettera handlingarna för partistöd med verksamhetsberättelse. Kom-
munstyrelsen behandlar ärendet igen den 16 december 2020. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Till varje parti som är representerat i kommunfullmäktige utbetalas partistöd i 
form av följande: 
 
Grundstöd för 2021 med 47 600 kronor. 
 
Mandatstöd för 2021 med 23 800 kronor per mandat.  
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

I kommunallagen 4 kap. 29 § anges att kommuner får ge ekonomiskt stöd till 
de politiska partier som finns verksamma i en kommun för att stärka partier-
nas ställning i den lokala demokratin. Utifrån detta har kommunfullmäktige 
den 25 september 2014, § 105, antagit bestämmelser för kommunalt parti-
stöd, vilka reglerar när partistöd betalas ut. 
 
Kommunens bestämmelser för partistöd anger att partistödet består av dels 
ett grundstöd, som uppgår till ett prisbasbelopp per parti, samt ett mandat-
stöd, som uppgår till ett halvt prisbasbelopp per mandat i fullmäktige. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 13 oktober 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 4 november 
2020, § 254, där följande föreslås: 
 
Till varje parti som är representerat i kommunfullmäktige utbetalas partistöd i 
form av följande: 
 
Grundstöd för 2021 med 47 600 kronor. 
 
Mandatstöd för 2021 med 23 800 kronor per mandat. 
 
Dagens sammanträde 
Kommunsekreterare Ellen Player Pellby redogör för ärendet. 

Beslutsgång 

Beslutsgång 1 
Ordföranden föreslår att en påminnelse omgående skickas till Sverigedemo-
kraterna med uppmaning att komplettera handlingarna för partistöd med 
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verksamhetsberättelse. Kommunstyrelsen behandlar ärendet igen den 16 de-
cember 2020. 
 
Förslaget antas.  
 
Beslutsgång 2 
Ordföranden fårgar om kommunstyrelsen kan anta arbetstskottets förslag, 
och finner att så sker.  

Expedieras slutligt till: 

Samtliga partier representerade i kommunfullmäktige, via gruppledarna 
________________ 
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§ 216/2020 Dnr 2018-432 77  

Svar på motion om att förstärka prevention och rehabilitering hos 
våra äldre (L)  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Enligt kommunallagen och Hälso- och sjukvårdsavtalet är det inte möjligt att 
utifrån motionärernas förslag inrätta ett interdisciplinärt team. Verksamheten 
i den kommunala hälso- och sjukvården utförs redan idag i samverkan med 
andra vårdgivare.  
  
Motionen är därmed besvarad.  
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Niklas Herneryd (L), Rolf Hallberg (L), Johan Lepp (L), Sofia Sjöstrand (L) och 
Egon Svensson (L) har den 21 augusti 2018 lämnat motion som föreslår för-
stärkt prevention och rehabilitering hos våra äldre. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 20 oktober 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 4 november 
2020, § 255, där följande föreslås: 
 
Enligt kommunallagen och Hälso- och sjukvårdsavtalet är det inte möjligt att 
utifrån motionärernas förslag inrätta ett interdisciplinärt team. Verksamheten 
i den kommunala hälso- och sjukvården utförs redan idag i samverkan med 
andra vårdgivare.  
  
Motionen är därmed besvarad. 

Dagens sammanträde 

Utredare Maria Sivedal redogör för ärendet.  
 
Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden fårgar om kommunstyrelsen kan anta arbetstskottets förslag, 
och finner att så sker.  

Expedieras slutligt till: 

Äldreomsorgsnämnden 
Motionärerna 
________________ 
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§ 217/2020 Dnr 2019-83 424 

Svar på motion om att undvika problem med igensatta rör (M)  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Teknik- och servicenämnden får i uppdrag att utföra en mer omfattande ut-
redning. Utredningen ska ge klarhet i metodiken för omhändertagandet av 
fett samt omfattningen och finansieringen av åtgärden.  
Utredningen ska vara klar i april 2021.  
 
Motionen anses härmed besvarad. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Bengt Ferm (M) föreslår i en motion, daterad den 15 januari 2019, att Marks 
kommun ska dela ut gängade plasttrattar till hushållen för att kunna samla in 
fett i PET-flaskor. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 28 september 2020.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 11 november 
2020, § 272, där följande föreslås: 
 
Teknik- och servicenämnden får i uppdrag att utföra en mer omfattande ut-
redning. Utredningen ska ge klarhet i metodiken för omhändertagandet av 
fett samt omfattningen och finansieringen av åtgärden.  
Utredningen ska vara klar i april 2021.  
 
Motionen anses härmed besvarad. 

Dagens sammanträde 

Utredare Anna Holmén redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden fårgar om kommunstyrelsen kan anta arbetstskottets förslag, 
och finner att så sker.  

Expedieras slutligt till: 

Motionären 
Teknik- och servicenämnden 

________________ 
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§ 218/2020 Dnr 2018-558 739  

Svar på motion om äldreboendegaranti (KD) 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
En äldreboendegaranti är inte möjlig att införa eftersom nuvarande lagstift-
ning kräver individuella beslut utifrån respektive sökandes biståndsbehov.  
 
Motionen anses därmed besvarad. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Elise Arnell (KD), Lars-Inge Andersson (KD) och Per-Olof Hermansson (KD) 
har den 17 oktober 2018 lämnat in en motion om att Marks kommun ska in-
föra en äldreboendegaranti där personer över 85 år ska ha rätt till en plats på 
äldreboende och kunna flytta in när de själva vill och inte behöva vara bero-
ende av någon biståndsbedömning. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 1 oktober 2020.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 11 november 
2020, § 273, där följande föreslås: 
 
En äldreboendegaranti är inte möjlig att införa eftersom nuvarande lagstift-
ning kräver individuella beslut utifrån respektive sökandes biståndsbehov.  
 
Motionen avslås. 

Dagens sammanträde 

Utredare Maria Sivedal redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Arthur Thiry (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Elise Arnell (KD) föreslår att en äldreboendegaranti inte är möjlig att införa 
eftersom nuvarande lagstiftning kräver individuella beslut utifrån respektive 
sökandes biståndsbehov.  
 
Motionen anses därmed besvarad. 
 
Lisa Dahlberg (S), Jessica Rodén (S), Christopher Thorsson (S), Leif Sternfeldt 
(C), Stefan Brunander (C), Lena Ferm Hansson (C) och Niklas Herneryd (L) 
yrkar bifall till Elise Arnells (KD) förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Elise Arnells (KD) förslag, 
och finner att kommunstyrelsen antar Elise Arnells (KD) förslag.  
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Expedieras slutligt till: 

Elise Arnell (KD) 
Lars-Inge Andersson (KD) 
Per-Olof Hermansson (KD) 
Äldreomsorgsnämnden  

________________ 
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§ 219/2020 Dnr 2019-108 819 

Svar på motion om att starta en fritidsbank (M)  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att ta fram ett förslag på organisat-
ion och finansiering av en Fritidsbank i Marks kommun. Motionen är därmed 
besvarad. 
 
Kommunstyrelsen ska få en återkoppling i juni 2021 om hur arbetet med 
ärendet fortgår. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Tomas Johansson (M) och Elise Benjaminsson (M) har den 4 februari 2019 
lämnat in en motion om att Marks kommun ska starta en Fritidsbank samt ta 
fram riktlinjer för utlåning. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 2 oktober 2020.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 11 november 
2020, § 274, där följande föreslås: 
 
Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att ta fram ett förslag på organisat-
ion och finansiering av en Fritidsbank i Marks kommun. Motionen är därmed 
besvarad.  

Dagens sammanträde 

Utredare Maria Sivedal redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lena Ferm Hansson (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag, med tillägget 
att kommunstyrelsen ska få en återkoppling i juni 2021 om hur arbetet med 
ärendet fortgår.  
 
Ann Iberius Orrvik (M), Christopher Thorsso (S), Glenn Glansin (SD), Tomas 
Johansson (M), Niklas Herneryd (L) och Jessica Rodén (S) yrkar bifall till ar-
betsutskottets förslag, samt till Lena Ferm Hanssons (C) tilläggsförslag.  

Beslutsgång 

Beslutsgång 1 
Ordföranden fårgar om kommunstyrelsen kan anta arbetstskottets förslag, 
och finner att så sker.  
 
Beslutsgång 2 
Ordföranden fårgar om kommunstyrelsen antar eller avslår Lena Ferm Hans-
sons (C) tilläggsförslag, och finner att förslaget antas.   
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Expedieras slutligt till: 

Tomas Johansson (M) 
Elise Benjaminsson (M) 
Kultur- och fritidsnämnden  

________________ 
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§ 220/2020   

Information om situationen gällande Covid-19  

Kommunstyrelsens beslut 
 
Informationen noteras.  

Dagens sammanträde 

Kommundirektör Mats Lilienberg ger kommunstyrelsen information om antal 
bekräftade fall av Covid-19 i Europa per 24 november 2020.   
 
Antal bekräftade fall i skolåldern presenteras. 
 
Läget i Marks kommun inom de olika förvaltningarna och bolagen presente-
ras. Slutligen avslutar kommundirektören med att uppmana till att fortsätta 
hålla i, hålla ut, hålla avstånd och hålla kontakt. 
 
Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor. 
 
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker.  
 
________________ 
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§ 221/2020  

Presentation av Svenskt näringslivs ranking av företagsklimatet 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Informationen noteras.  

Dagens sammanträde 

Näringspolitisk rådgivare Svenskt näringsliv Anton Oskarsson presenterar för 
kommunstyrelsen Svenskt näringslivs ranking av företagsklimatet.  
 
Rankingens olika delar presenteras, samt Marks kommuns resultat i Svenskt 
Näringslivs enkätundersökning. Därefter görs en jämförelse med övriga kom-
muner i Sjuhärads resultat och avslutningsvis företagarnas rekommendationer 
till Mark.  
 
Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor. 
 
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker.  

________________ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL   Sida 24(45) 
 Kommunstyrelsen 

 2020-11-25 

 
 
  

 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

§ 222/2020 Dnr 2020-525 109  

Svar på skrivelse från valnämndens presidium till kommunstyrelsen  

Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen genom kommunledningskontorets 
svarsskrivelse, daterad den 16 oktober 2020. 

Ärendet 

Valnämnden har ställt frågan till kommunstyrelsen om vem som ska utföra de 
uppgifter som åligger valnämndens kansli och när detta kommer att bli klart. 
 
Under hösten 2020 får valnämnden administrativt stöd från en medarbetare 
som till dagligen arbetar inom barn- och utbildningsförvaltningen. Denna per-
son är sekreterare på presidiemöten och nämndsmöten. Vederbörande gör 
även allt förberedande arbete inför mötena, bevakar nämndens brevlåda och 
vidtar nödvändiga åtgärder rörande det som kommer in till brevlådan samt 
gör allt ev. administrativt efterarbete. 
 
Nämnden har uttryckt att de är mycket nöjda med den valda lösningen och 
känner sig trygga med detta. 
 
Samma person har från och med 2021-01-14 anställts på deltid för att utföra 
allt administrativt arbete inom nämndens område under 2021. När det gäller 
ytterligare förstärkning av valnämndens kansli så behöver en bedömning av 
omfattning och tidpunkt göras i samband med budgetarbetet inför valåret 
2022. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets svarsskrivelse, den 16 oktober 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 4 november 
2020, § 258, där följande föreslås: 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen genom kommunledningskontorets 
svarsskrivelse, daterad den 16 oktober 2020. 

Dagens sammanträde 

Kanslichef Lars Landrö redogör för ärendet.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar eller avslår arbetsutskottets 
förslag, och finner att förslaget antas.  

________________ 
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§ 223/2020 Dnr 2020-365 191 

Svar på skrivelse från överförmyndarnämndens presidium till  
kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen genom kommunledningskontorets 
svarsskrivelse, daterad den 16 oktober 2020.  

Ärendet 

Överförmyndarnämndens presidium har i skrivelse till kommunstyrelsen den 
11 juni 2020 lyft frågor gällande hantering av sekretess och arbetsmiljön hos 
överförmyndarsekreterarna.  

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets svarsskrivelse, den 16 oktober 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 4 november 
2020, § 258, där följande föreslås: 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen genom kommunledningskontorets 
svarsskrivelse, daterad den 16 oktober 2020.  

Dagens sammanträde 

Kanslichef Lars Landrö redogör för ärendet.  
 
Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar eller avslår arbetsutskottets 
förslag, och finner att förslaget antas.  
  

________________ 
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§ 224/2020  Dnr 2020-530 041 

Uppdrag till äldreomsorgsnämnden om resursplanering 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Svaret som äldreomsorgsnämnden har lämnat på det uppdrag kommunfull-
mäktige gav 2020-04-23 motsvarar inte uppdraget. 
 
Äldreomsorgsnämnden ombes att återkomma med svar på kommunfullmäkti-
ges uppdrag. 

Ärendet 

Kommunfullmäktige gav 2020-04-23 äldreomsorgsnämnden i uppdrag att re-
dovisa en resursplanering som bland annat ska innehålla en beskrivning av 
behovet av lokaler och bemanning utifrån förväntad befolkningsökning. Äldre-
omsorgsnämnden behandlade 2020-06-15 Nulägesbild med omvärldsförut-
sättningar 2021 och beslutade då att se den som svar på kommunfullmäkti-
ges uppdrag. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 22 oktober 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 4 november 
2020, § 262, där följande föreslås: 
 
Svaret som äldreomsorgsnämnden har lämnat på det uppdrag kommunfull-
mäktige gav 2020-04-23 motsvarar inte uppdraget. 
 
Äldreomsorgsnämnden ombes att återkomma med svar på kommunfullmäkti-
ges uppdrag. 

Dagens sammanträde 

Verksamhetscontroller Marita Haglund redogör för ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar eller avslår arbetsutskottets 
förslag, och finner att förslaget antas.   

Expedieras till: 

Äldreomsorgsnämnden 
________________  
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§ 225/2020 Dnr 2020-533 042 

Oktoberrapport 2020 för kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Oktoberrapport 2020 för kommunstyrelsen godkänns. 

Ärendet 

Enligt det av kommunfullmäktige fastställda styrsystem för Marks kommun 
skall samtliga nämnder lämna en avstämning av verksamhetsuppföljningen 
och den ekonomiska prognosen som lämnades i delårsrapporten för 2020.  

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 2 november 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 18 november 
2020, § 290, där följande föreslås: 
 
Oktoberrapport 2020 för kommunstyrelsen godkänns.  

Dagens sammanträde 

Ekonomichef Karin Hydén redogör för ärendet.  
 
Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar eller avslår arbetsutskottets 
förslag, och finner att förslaget antas. 
 
________________ 
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§ 226/2020 Dnr 2020-534 042  

Oktoberrapport 2020 för Marks kommun 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Oktoberrapport 2020 för Marks kommun godkänns. 
 
Kommundirektören får i uppdrag att genomlysa ÖFL-projektet Skene skog – 
Hägnen och övriga projekt rörande utbyggnad av VA-nät längs överföringsled-
ningen, samt byggnation av gång- och cykelväg. Genomlysningen ska också 
omfatta vilka beslut i teknik- och servicenämnden som är fattade i ekono-
miska frågor angående överföringsledningsprojektet samt va-nät. 
 
Barn- och utbildningsnämnden beviljas en ramökning för tillkommande lokal-
kostnader för Horredshallen om 0,3 mnkr för 2020, och 1 mnkr i ramtilldel-
ning för 2021, ramökningen finansieras genom budgetpost för lokalkostnader 
under gemensamma verksamheter. 

Ärendet 

Enligt det av kommunfullmäktige fastställda styrsystem för Marks kommun 
skall samtliga nämnder lämna en avstämning av verksamhetsuppföljningen 
och den ekonomiska prognosen som lämnades i delårsrapporten för 2020.  

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 2 november 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 18 november 
2020, § 291, där följande föreslås: 
 
Oktoberrapport 2020 för Marks kommun godkänns. 
 
Kommundirektören får i uppdrag att genomlysa ÖFL-projektet Skene skog – 
Hägnen och övriga projekt rörande utbyggnad av VA-nät längs överföringsled-
ningen. 
 
Barn- och utbildningsnämnden beviljas en ramökning för tillkommande lokal-
kostnader för Horredshallen om 0,3 mnkr för 2020, och 1 mnkr i ramtilldel-
ning för 2021, ramökningen finansieras genom budgetpost för lokalkostnader 
under gemensamma verksamheter.  

Dagens sammanträde 

Verksamhetscontroller Marita Haglund, HR-chef Pelle Pellby och ekonom Kris-
tian Johansson redogör för ärendet.  
 
Ärendet diskuteras.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Tomas Johansson (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar eller avslår arbetsutskottets 
förslag, och finner att förslaget antas. 
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Expedieras till: 

Samtliga nämnder och bolagsstyrelser 
 
 
 
________________ 
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§ 227/2020  

Månadsrapport till kommunstyrelsen angående Lyckeskolan  

Kommunstyrelsens beslut 
 
Informationen noteras.  
 
Kommunstyrelsen noterar att kommunikationen i grundprojektet kan förbätt-
ras.  

Dagens sammanträde 

Projektledare Erik Glansin ger kommunstyrelsen information om att projektet 
löper på enligt den tidsmässiga samt ekonomiska tidplanen. Av den totala 
budgeten på 309,5 miljoner kronor har 190 miljoner förbrukats.   
 
Kommunstyrelsen noterar att kommunikationen i grundprojektet kan förbätt-
ras.  
 
Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor. 
 
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker.  

________________ 
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§ 228/2020 Dnr 2020-245 261  

Lägenhetsarrende på Vilg 4:7, 4:28 och 4:31 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Lägenhetsarrende för ishall på Vilg 4:7, 4:28, och 4:31 tecknas enligt upprät-
tat förslag.  

Ärendet 

Lägenhetsarrende för ishall på Vilg 4:7, 4:28, och 4:31. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 25 maj 2020.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 11 november 
2020, § 275, där följande föreslås: 
 
Lägenhetsarrende för ishall på Vilg 4:7, 4:28, och 4:31 tecknas enligt upprät-
tat förslag. 

Dagens sammanträde 

Exploateringsingenjör Alida Marmander redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lena Ferm Hansson (C), Tomas Johansson (M), Anita Lomander (S) och Ann 
Iberius Orrvik (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar eller avslår arbetsutskottets 
förslag, och finner att förslaget antas. 

________________ 
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§ 229/2020 Dnr 2019-623 253 

Ändrade andelar av bostadsformer för kvarteret Folkskolan 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Upplåtelseformen för hyresrätter på kvarteret Folkskolan ändras från lägst 
50% till lägst 15%.  
 
Reservation 
Elise Arnell (KD), Lars-Inge Andersson (KD) och Arhtur Thiry (V) reserverar 
sig till förmån för Eise Arnells (KD) förslag 

Ärendet 

Markanvisningstävling för Kvarteret Folkskolan har avslutats. De bidragen 
som inkommit och efter utvärdering har getts högst poäng ger ett resultat på 
20% hyresrätter och 80% bostadsrätter.  
 
Kommunstyrelsen beslutade den 1 april 2020, § 44/2020, att upplåtelse- 
formen för bostäder ska uppgå till minst 50 % hyresrätter. De inlämnade  
förslagen kunde inte uppfylla detta krav. För att kunna gå vidare med  
markanvisningar och planprocess behöver beslutet revideras. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 29 september 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 7 oktober 2020, 
§ 228, där följande föreslås: 
 
Upplåtelseformen för hyresrätter på kvarteret Folkskolan ändras från lägst 
50% till lägst 15%.  

Dagens sammanträde 

Samhällsutvecklingschef Victoria Bengtsson för ärendet.  
 
Ärendet diskuteras.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lisa Dahlberg (S), Tomas Johansson (M), Stefan Brunander (C), Lena Ferm 
Hansson (C), Jessica Rodén (S), Pär-Erik Johansson (M) och Glenn Glansin 
(SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  
 
Elise Arnell (KD) föreslår följande: 
 
Marks kommun behåller kravet om byggnation av minst 50 % hyresrätt helt 
enligt kommunstyrelsens beslut inför tävlingen i april 2020.  
 
Byggnationen av 50% bostadsrätt och 15% hyresrätt påbörjas snarast. 
 
Resterande 35% hyresrätt påbörjas senare när det finns lämpliga intressen-
ter. 
 
Arthur Thiry (V) yrkar bifall till Elise Arnells (KD) förslag.  
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Elise Arnells (KD) förslag, 
och finner att kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag.  
 
Reservation 
Elise Arnell (KD), Lars-Inge Andersson (KD) och Arhtur Thiry (V) reserverar 
sig till förmån för Elise Arnells (KD) förslag.  

________________ 
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§ 230/2020 Dnr 2020-522 214  

Ansökan om planbesked för kvarteret Folkskolan, del av Folkskolan 
15 med flera  

Kommunstyrelsens beslut 
 
Ansökan om planbesked för bostäder på Folkskolan 1:15 med flera lämnas in 
till plan- och byggnadsnämnden enligt upprättat tävlingsunderlag. 
 
Exploateringsingenjören ansvarar för att lämna in ansökan. 

Ärendet 

Ansökan om planbesked på del av Folkskolan 15 och del av Kinna 24:83, 
Kvarteret Folkskolan, i syfte att utreda möjligheten att exploatera området för 
bostäder.  
 
Området omfattas i detta nu av en markanvisningstävling där de deltagande 
aktörerna har lämnat anbud på de fem olika tomterna som tävlingsområdet är 
uppdelade i.  
 
Ansökan om planbesked omfattar det område som tidigare för Lyckeskolans 
äldre byggnader, vilka nu har ersatts av den nya skolbyggnaden nordväst om 
tävlingsområdet. Området beräknas ge plats åt mellan 250 och 300 nya  
bostäder. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 22 september 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 7 oktober 2020, 
§ 229, där följande föreslås: 
 
Ansökan om planbesked för bostäder på Folkskolan 1:15 med flera lämnas in 
till plan- och byggnadsnämnden enligt upprättat tävlingsunderlag. 
 
Exploateringsingenjören ansvarar för att lämna in ansökan.  

Dagens sammanträde 

Samhällsutvecklingschef Victoria Bengtsson för ärendet.   
 
Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar eller avslår arbetsutskottets 
förslag, och finner att förslaget antas. 

________________ 
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§ 231/2020 Dnr 2019-86 003  

Klimatlöften inom klimat 2030  

Kommunstyrelsens beslut 
 
Klimatlöftena inom Klimat 2030 antas enligt upprättat förslag, med juste-
ringen att klimatlöfte nummer 13 tas bort.  
 
Arbetet med åtagandena ska rapporteras årligen till kommunstyrelsen.  

Ärendet 

Marks kommun har fått en inbjudan från Västra Götalandsregionen och Läns-
styrelsen Västra Götaland att delta i satsningen Kommunernas klimatlöften 
under Klimat 2030 strategin. 

Ärendets behandling 

Samhällsutvecklingsenhetens tjänsteutlåtande, den 19 oktober 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 18 november 
2020, § 287, där följande föreslås: 
 
Klimatlöftena inom Klimat 2030 antas enligt upprättat förslag. 
 
Arbetet med åtagandena ska rapporteras årligen till kommunstyrelsen.  

Dagens sammanträde 

Miljöstrateg Monica Bergsten redogör för ärendet.  
 
Ärendet diskuteras.  
 
Ledamöternas förslag till beslut  
Stefan Brunander (C) föreslår att klimatlöfte nummer 13 tas bort.  
 
Elise Arnell (KD) föreslår, med instämmande av Ann Iberius Orrvik (M) och 
Tomas Johansson (M), att mål nummer 10 läggs till.  
 
Pär-Erik Johansson (M), Elise Arnell (KD), Ann Iberius Orrvik (M), Tomas Jo-
hansson (M), Glenn Glansin (SD) yrkar bifall till Stefan Brunanders (C) änd-
ringsförslag, samt till Lena Ferm Hanssons (C) ändringsförslag.   

Beslutsgång 

Beslutsgång 1 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar eller avslår Stefan Brunanders 
(C) ändringsförslag, och finner att förslaget antas 
 
Beslutsgång 2 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar eller avslår Elise Arnells (KD) 
ändringsförslag, och finner att förslaget avslås. 
 
Reservation 
Pär-Erik Johansson (M), Elise Arnell (KD), Ann Iberius Orrvik (M) och Tomas 
Johansson (M) reserverar sig till förmån för Elise Arnells (KD) förslag.  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL   Sida 36(45) 
 Kommunstyrelsen 

 2020-11-25 

 
 
  

 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckning: Ann Iberius Orrvik (M), Pär-Erik Johansson (M) och To-
mas Johansson (M)  
 
En lista med 20 olika klimatlöften har presenterats på dagens möte. Klimatlöf-
ten som Marks kommun lovar att arbeta med under 2021. Där yrkade Mode-
raterna på att vi skulle lägga till:  
 
Klimatlöfte nr 10.  Vi använder cirkulära möbler.  
 
”Det innebär att kommunen ska ha inrett minst en arbetsplats, med minst 10 
anställda, med mer än 50 procent cirkulära möbler. Alternativt använder 
minst 20 procent cirkulära möbler i kommunens organisation. Med cirkulära 
möbler menas att de renoveras, repareras och används på nytt.” 
 
Redan i februari 2019 skrev Moderaterna en motion om återbruk av möbler, 
utrustning och material i Marks kommun. Den har ännu inte besvarats.  
 
I samband med planeringen av Lyckskolan yrkade Moderaterna på att vi 
skulle använda befintliga möbler och utrustning i så stor utsträckning som 
möjligt när vi iordningställer nya Lyckeskolan. Det förslaget röstades ner av 
Markmajoriteten i både kommunstyrelsen och kommunfullmäktige.   
 
Även i budgeten som beslutades 20191121 var ämnet uppe. Då i Markmajori-
tetens budget. Där står: ”Kommunens återanvändning av utrustning behöver 
öka. Teknik- och servicenämnden får i uppdrag att ta fram förslag på hur 
återanvändningen kan öka, inte minst vid nyinvesteringar. Samtliga nämnder 
ska alltid i första hand överväga att använda utrustning som finns innan inköp 
görs.” 
 
Vi tackar för att förslaget fanns med i budgetbeslutet för år 2020. Då det inte 
har hänt någonting och kommunen står inför stora investeringar och nyinve-
steringar, förvånar det oss att Socialdemokraterna, Centern och Liberalerna 
avslog vårt yrkande på dagens möte. Ett beslut där klimatlöfte nr 10, Vi an-
vänder cirkulära möbler, ingår, hade satt fart på processen att återanvända 
och återbruka kommunens möbler. Vi beklagar Markmajoritetens ställningsta-
gande. 

Expedieras till: 

Västra Götalandsregionen, klimat2030@vgregionen.se   
Marks kommuns nämnder och bolag 
________________ 
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§ 232/2020 Dnr 2017-45 253 

Förslag till markanvisningsavtal för Sätila 4:3 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Ärendet bordläggs.   

Ärendet 

Markanvisningsavtal för bostadsbyggnation på Sätila 4:3.  
Markanvisningsavtal mellan Marks kommun Gunne Västra AB (nedan kallad 
Exploatören) syftar till att i samband med planläggning av området säker-
ställa lämplig exploatering av området. En markanvisning ger kommunens 
motpart, Exploatören, ensamrätt att under två års tid förhandla om förvärv av 
marken och att förbereda marken för exploatering i enlighet med den detalj-
plan som arbetas fram.  

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 1 juli 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 4 november 
2020, § 261, där följande föreslås: 
 
Markanvisningsavtal för Sätila 4:3 tecknas inte förrän fördjupad översiktsplan 
för Mark nordväst är fastställd.  

Dagens sammanträde 

Samhällsutvecklingschef Victoria Bengtsson redogör för ärendet.  
 
Ärendet diskuteras.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Tomas Johansson (M) föreslår att markanvisningsavtal för Sätila 4:3 tecknas 
enligt upprättat förslag.  
 
Elise Arnell (KD) och Ann Iberius Orrvik (M) yrkar bifall till Tomas Johanssons 
(M) förslag.  
 
Lena Ferm Hanssons (C) föreslår att ärendet bordläggs. 
 
Arthur Thiry (V) yrkar bifall till Lena Ferm Hanssons (C) förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras idag eller inte, 
och finner att ärendet bordläggs enligt Lena Ferm Hanssons (C) förslag. 
 
Ordföranden finner därmed att övriga förslag faller.   

________________ 
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§ 233/2020 Dnr 2020-485 236 

Rivning av bostadshus på Hyssna 2:16  

Kommunstyrelsens beslut 
 
Nedskrivningskostnaden om 1,3 miljoner kronor finansieras av kommunreser-
ven och belastar år 2020. 
 
Kostnader för rivning och iordningställande, 205 000 kronor, finansieras av 
kommunreserven och väntas belasta år 2021. 

Ärendet 

Rivning av bostadshus på Hyssna 2:16.   

Ärendets behandling 

Samhällsutvecklingsenhetens tjänsteutlåtande, den 8 september 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 4 november 
2020, § 264, där följande föreslås: 
 
Beslut om finansiering fattas av kommunstyrelsen. 

Dagens sammanträde 

Exploateringsingenjör Sanna Nadj redogör för ärendet.  
 
Ärendet diskuteras. 
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Tomas Johansson (M) föreslår att nedskrivningskostnaden om 1,3 miljoner 
kronor finansieras av kommunreserven och belastar år 2020. 
 
Kostnader för rivning och iordningställande, 205 000 kronor, finansieras av 
kommunreserven och väntas belasta år 2021. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar eller avslår Tomas Johanssons 
(M) förslag, och finner att förslaget antas.  

Expedieras till: 

Teknik- och servicenämnden 

_________________ 
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§ 234/2020 Dnr 2019-837 101  

Entledigande och fyllnadsval av ledamot och ordförande i kommun-
styrelsens arbetsutskott 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Lisa Dahlberg (S) entledigas från uppdragen som ledamot och ordförande i 
kommunstyrelsens arbetsutskott från och med den 16 januari 2021. 
 
Till ny ledamot och ordförande i kommunstyrelsens arbetsutskott från och 
med den 16 januari 2021 utses: 
 
Jessica Rodén                   Kullavägen 42                 519 95 TOSTARED 
 
Till ny ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott från och med den 16 janu-
ari 2021 utses: 
 
Peter Landgren                 Helsjön, Hällan                 519 90 HORRED  

Ärendet 

Lisa Dahlberg (S) har i skrivelse den 25 november 2020 begärt att bli entledi-
gad från uppdragen som ledamot och vice ordförande i kommunstyrelsens ar-
betsutskott från och med den 16 januari 2021.  
 
Ärendets behandling 
Kommungemensamma reglementet för nämnderna i Marks kommun anger i 
35 § att kommunstyrelsen väljer ledamöter och ersättare i kommunstyrelsens 
utskott samt även en ordförande och vice ordförande. Dessa väljs 
bland kommunstyrelsens ledamöter och ersättare. Avgår en ledamot eller er-
sättare ska fyllnadsval snarast genomföras.  
 
Dagens sammanträde 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen entledigar denne från 
uppdragen som ledamot och vice ordförande i kommunstyrelsens arbetsut-
skott från och med den 16 januari 2021, och finner att så sker.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lisa Dahlberg (S) föreslår att 
 
Jessica Rodén                   Kullavägen 42                 519 95 TOSTARED 
 
Utses till ny ledamot samt ordförande i kommunstyrelsens arbetsutskott från 
och med den 16 januari 2021, samt att  
 
Peter Landgren                 Helsjön, Hällan                 519 90 HORRED 
 
utses till ny ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott från och med den 16 
januari 2021.  
 
Förslagen antas.  
 
_________________ 
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§ 235/2020   

Entledigande och fyllnadsval av ordförande i kommunala pensionärs-
rådet 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Lisa Dahlberg (S) entledigas från uppdraget som ordförande i kommunala 
pensionärsrådet från och med den 16 januari 2021. 
 
Till ny ordförande i i kommunala pensionärsrådet från och med den 16 januari 
2021 utses: 
 
Jessica Rodén                   Kullavägen 42                 519 95 TOSTARED 

Ärendet 

Lisa Dahlberg (S) har i skrivelse den 25 november 2020 begärt att bli entledi-
gad från uppdraget som ordförande i kommunala pensionärsrådet.  
 
Ärendets behandling 
Rådets reglemente anger att kommunstyrelsen ska utse ordförande för rådet.  
 
Dagens sammanträde 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen entledigar denne från uppdraget 
som ordförande i kommunala pensionärsrådet från och med den 16 januari 
2021, och finner att så sker.   
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lisa Dahlberg (S) föreslår att 
 
Jessica Rodén                   Kullavägen 42                 519 95 TOSTARED 
 
Utses till ny ordförande i kommunala pensionärsrådet från och med den 16 
januari 2021.  
  
Förslaget antas.  
 
_________________ 
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§ 236/2020   

Entledigande och fyllnadsval av ordförande i trygghets- och säker-
hetsrådet 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Lisa Dahlberg (S) entledigas från uppdraget som ordförande i trygghets- och 
säkerhetsrådet från och med den 16 januari 2021. 
 
Till ny ordförande i i trygghets- och säkerhetsrådet från och med den 16 janu-
ari 2021 utses: 
 
Jessica Rodén                   Kullavägen 42                 519 95 TOSTARED 

Ärendet 

Lisa Dahlberg (S) har i skrivelse den 25 november 2020 begärt att bli entledi-
gad från uppdraget som ordförande i trygghets- och säkerhetsrådet.  
 
Ärendets behandling 
Rådets reglemente anger att kommunstyrelsen ska utse ordförande för rådet.  
 
Dagens sammanträde 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen entledigar denne från uppdraget 
som ordförande i trygghets- och säkerhetsrådet från och med den 16 januari 
2021, och finner att så sker.   
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lisa Dahlberg (S) föreslår att 
 
Jessica Rodén                   Kullavägen 42                 519 95 TOSTARED 
 
Utses till ny ordförande i trygghets- och säkerhetsrådet från och med den 16 
januari 2021.  
  
Förslaget antas.  
 
_________________ 
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§ 237/2020   

Entledigande och fyllnadsval av ordförande i kommunala funktions-
hinderrådet  

Kommunstyrelsens beslut 
 
Lisa Dahlberg (S) entledigas från uppdraget som ordförande i kommunala 
funktionshinderrådet från och med den 16 januari 2021. 
 
Till ny ordförande i i kommunala funktionshinderrådet från och med den 16 
januari 2021 utses: 
 
Jessica Rodén                   Kullavägen 42                 519 95 TOSTARED 

Ärendet 

Lisa Dahlberg (S) har i skrivelse den 25 november 2020 begärt att bli entledi-
gad från uppdraget som ordförande i kommunala funktionshinderrådet.  
 
Ärendets behandling 
Rådets reglemente anger att kommunstyrelsen ska utse ordförande för rådet.  
 
Dagens sammanträde 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen entledigar denne från 
Uppdraget som ordförande i kommunala funktionshinderrådet från och med 
den 16 januari 2021, och finner att så sker.   
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lisa Dahlberg (S) föreslår att 
 
Jessica Rodén                   Kullavägen 42                 519 95 TOSTARED 
 
Utses till ny ordförande i kommunala funktionshinderrådet från och med den 
16 januari 2021.  
  
Förslaget antas.  
 
_________________ 
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§ 238/2020   

Anmälan av delegationsbeslut 

A) Förteckning över delegationsbeslut  
 
KS 2020-15 255-3 Avtal om tillfällig nyttjanderätt 
KS 2020-248 255-3 Servitutsavtal 
KS 2010-485 255-1 Överenskommelse om ledningsrättsåtgärd 
KS 2010-568 255-1 Överenskommelse om ledningsrättsåtgärd 
KS 2012-106 250-1 Överenskommelse om ledningsrättsåtgärd 
KS 2020-454 042-8 Direktupphandling av analys av leverantörsres-

kontran år 2017-2020. 
KS 2020-419 252-1 Delegationsbeslut i brådskande ärende 
KS 2012-524 255-1 Markupplåtelseavtal 
KS 2014-550 255-3 Markupplåtelseavtal 
KS 2016-221 255-2 Servitutsavtal 
KS 2018-608 255-9 Avtal om att häva servitut 
KS 2018-607 255-9 Avtal om att häva servitut 
KS 2019-767 344-25 Delegationsbeslut i brådskande ärende 
KS 2020-60 057-19 Nyanskaffning Barn- och utbildningsförvalt-

ningen 
KS 2020-590 24-2 Offertbekräftelse för överssvämningskartering 
KS 2018-160 255-1 Överenskommelse om ledningsrättsåtgärd 
KS 2020-592 255-1 Överenskommelse om ledningsrättsåtgärd 
KS 2020-115 253-6 Tillägg till köpekontrakt 
KS 2020-470 253-1 Köpekontrakt 
KS 2019-490 253-1 Köpekontrakt 
KS 2020-468 253-1 Köpekontrakt 
KS 2020-399 255-1 Servitutsavtal 
KS 2020-576 115-2 Bidrag till Borås Nämndemannaförening 2020 
KS 2020-523 252-6 Köpekontrakt 
KS 2020-286 807-4 KS § 205 2020 Sponsring godkänns 
KS 2018-516 255-1 Ansökan om fastighetsreglering 
KS 2015-530 253-20 Tillägg till markanvisningsavtal 
KS 2020-451 011-3 Beslut om offertbekräftelse 
KS 2018-571 00-11 Förlängning avtal 
KS 2014-691 374-6 Förlängning avtal 
KS 2020-518 168-7 Tilldelningsbeslut 
KS 2019-643 255-3 Avtal om nyttjanderätt 
KS 2020-303 122-144 Fastighetsdeklaration. Botaskår 1:28 
KS 2020-542 059-1 Direktupphandling julklappar 
KS 2020-303 122-143 Fastighetsdeklaration. Rydal 2:32 
KS 2020-303 122-142 Fastighetsdeklaration. Assberg 3:36 
KS 2020-303 122-141 Fastighetsdeklaration. Haby 2:50 med flera 
KS 2020-303 122-140 Fastighetsdeklaration. Rydal 2:31 
KS 2020-303 122-139 Fastighetsdeklaration. Rydal 2:29 
KS 2020-303 122-138 Fastighetsdeklaration. Rydal 2:30 
KS 2018-384 252-2 Avtal om överlåtelse av del av fastighet 
KS 2019-439 255-4 Servitutsavtal 
KS 2020-253 258-3 Överenskommelse om fastighetsreglering 
KS 2020-545 055-1 Direktupphandling luncher 
KS 2016-92 050-41 Nytt avtal med STIM för musikanvändning 
KS 2020-523 252-3 Delegationsbeslut i brådskande ärende 
KS 2020-546 305-1 Beslut om beställning av specialtjänst 
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KS 2020-518 168-2 Upphandlingsdokumentet godkänns 
KS 2020-60 057-16 Utbytesanskaffning Socialnämnden 
KS 2020-168 189-197 Köp av kriskommunikationsstöd 
KS 2020-523 252-1 Delegationsbeslut i brådskande ärende 
KS 2020-516 108-2 Begäran av handlingar om kommunikationsen-

hetens konferens 
KS 2020-484 251-1 Delegationsbeslut om kostnadsfördelning 
 
_________________ 
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§ 239/2020   

Meddelanden 

A) 2020-08-31 Sammanträdesprotokoll KFHR 
 
B) Protokoll 2020-10-02 arbetsgruppen för översyn av den politiska organisa-
toionen 
 
C) Protokoll 2020-10-06 Kommunfullmäktiges demokratiberedning 
 
D) Protokoll KPR 2020-09-17 
 
E) Protokollsutdrag § 74 201023 Delårsbokslut 2020 
 
F) Brev Delårsbokslut 2020 
 
G) Delårsbokslut 2020 – slutversion 
 
H) Rapport - Granskning av Sjuhärads kommunalförbund delårsbokslut 2020 
 
I) Bedömning delårsbokslut 2020 Sjuhärads kommunalförbund med under-
skrifter 
 
J) Cirkulär 20:41 Huvudöverenskommelse om lön och allmänna anställnings-
villkor m.m.- HÖK 20 - med Svenska Kommunalarbetarförbundet 
 
K) Protokoll KFR 2020-09-28 
 
L) Protokoll 2020-09-30 - extra Styrelsemöte MKVAB 
 
M) Protokoll MKVAB 2020-11-10 
 
N) Rapport Ej verkställda beslut SN kvartal 3, 2020 
 
O) Rapport Ej verkställda beslut ÄN Kvartal 3, 2020 
 
P) Brev till alla kommuners kommunstyrelser 2020-11-05 
 
_________________ 

 
 
 


